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   PROTOKÓŁ nr XLVIII/23 

sesji Rady Powiatu w Gryfinie 

w dniu 30 maja 2023 r. 

   

XLVIII sesja Rady Powiatu w Gryfinie odbyła się w dniu 30 maja 2023 r. o godz. 14:00 w sali 

obrad Starostwa Powiatowego w Gryfinie przy ul. Sprzymierzonych 4. Posiedzenie otworzył 

Przewodniczący Rady Roman Michalski i stwierdził, że zgodnie z listą obecności aktualnie  

w posiedzeniu uczestniczyło 14 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 21 

osób stanowiło kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji (lista obecności 

radnych - zał. nr 1). Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście (zał. nr 2). 

 

I. Sprawy regulaminowe:   

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powitał zebranych gości, przedstawicieli służb 

mundurowych, kierowników jednostek organizacyjnych Powiatu, pracowników Starostwa 

Powiatowego w Gryfinie, Zarząd Powiatu oraz Radę Powiatu. Na protokolantów powołała 

Magdalenę Romankiewicz i Dominikę Konopnicką. Na podstawie § 20 ust. 4 Regulaminu Rady 

Powiatu w Gryfinie stanowiącego załącznik nr 1 do Statutu Powiatu Gryfińskiego 

Przewodniczący Rady na wniosek Zarządu Powiatu wniósł o zmianę porządku obrad 

polegającą na wprowadzeniu w punkcie X porządku obrad projektu uchwały Rady Powiatu  

w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu Gryfińskiego  

do porozumienia partnerskiego w ramach Współpracy Interreg VI A Meklemburgia-Pomorze 

Przednie/ Brandenburgia/Polska 2021-2027 (druk nr 7a/XLVIII). W związku z powyższym 

kolejne punkty porządku obrad uległy przesunięciu. Przedmiotowy projekt uchwały wszyscy 

Radni otrzymali. Następnie Przewodniczący zarządził głosowanie nad wnioskiem o zmianę 

porządku obrad (wniosek został przyjęty jednogłośnie: 14 za; 0 wstrz.; 0 przeciw), a następnie 

nad porządkiem obrad wraz ze zmianą (zmieniony porządek obrad został przyjęty 

jednogłośnie: 14 za; 0 wstrz.; 0 przeciw; stanowi zał. nr 3). Imienne głosowana stanowią  

zał. nr 4. Następnie zapytał Pana Starosty, czy w tym temacie chciałby jeszcze coś dodać. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że na ten moment dokument  

i ta propozycja wymaga szczegółowego omówienia, ale już we właściwym punkcie porządku 

obrad. Ze względu na terminy i brak wcześniej informacji w tej sprawie uniemożliwił złożenie 

wcześniej wyjaśnień na komisjach. Głównym liderem tego projektu jest Wojewódzka 
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Komenda Policji w Szczecinie. W ostatnim momencie Powiatowi wspólnie z powiatami 

niemieckimi udało się dołączyć do programu. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że Radny Wojciech Długoborski oraz 

Radny Remigiusz Rzepczak zgłosili poprawki do protokołu nr XLVII/23 z dnia 27 kwietnia 

2023 r., które zostały uwzględnione. Przewodniczący zarządził głosowanie w wyniku, którego 

protokół został przyjęty jednogłośnie (14 za; 0 wstrz.; 0 przeciw). Imienne głosowanie stanowi  

zał. nr 4. 

 

I. Informacja z działalności bieżącej szpitala powiatowego prowadzonego przez 

Spółkę z o.o. Szpital Powiatowy w Gryfinie  

 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Radny Sławomir Terebecki  

oraz Radny Jarosław Przygoda 

 

Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Łukasz Dombek podziękował  

za udzielenie głosu oraz możliwość przedstawienia bieżącej sytuacji Szpitala. Następnie 

przechodząc do omawiania prezentacji multimedialnej (zał. nr 5) powiedział, że w pierwszym 

slajdzie przedstawiona została obecna sytuacja na oddziałach, tj. aktualna ilość łóżek, które  

są zgłoszone w Narodowym Funduszu Zdrowia. Według stanu na dzień 30 maja br. na Oddziale 

Chorób Wewnętrznych są 22 łóżka, na Oddziale Chirurgicznym - 12, na Oddziale Medycyny 

Paliatywnej - 18, w Zakładzie Opiekuńczo-Leczniczym - 33 i w zakładzie Pielęgnacyjno-

Opiekuńczo-Psychiatrycznym - 48 łóżek. Odnosząc się do sytuacji finansowej za I kwartał 

(styczeń – marzec 2023 r.) wraz z nadwykonaniami, które szpital wygenerował, a także 

ustawowym zwiększeniem ryczałtu, ponieważ pracowali przez pierwszy okres br.  

na tzw. prowizorium ryczałtowym powiedział, że strata spółki wyniosła 376 362,78 zł. Kolejny 

slajd przedstawiał wykonanie ryczałtu za okres styczeń – kwiecień 2023 r. oraz za rok 2022. 

Dla wszystkich świadczeniobiorców, dla wszystkich szpitali w Polsce wartość 98 procent,  

to jest wartość bezpieczna. Po przekroczeniu tej wartości nie ma ryzyka, że Narodowy Fundusz 

Zdrowia zmniejszy w przyszłym okresie finansowania umowę ryczałtową. Rok 2022 zamknął 

się wykonaniem ryczałtowym na poziomie 102,31%. Ta poduszka bezpieczeństwa kształtowała 

się na poziomie 4,31%. Natomiast w okresie styczeń - kwiecień br. została wypracowana 

umowa ryczałtowa na poziomie 110,57 %. Wartość bezpieczna jest oczywiście zachowana, 

poduszka jest większa, bo wynosi 12,57 %. Następnie poinformował, że wchodzą w okres 
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wakacyjny, gdzie hospitalizacja, bo tak pokazują statystyki, będzie mniejsza, wobec tego  

i ta poduszka tutaj też jest bardzo ważna. Kolejny aspekt, który dla Prezesa jest wskaźnikiem 

miarodajnym to fakt, że mając właśnie już wypracowany ryczałt na takim poziomie, może 

ograniczyć procedury zewnętrzne, które wykonują lekarze zewnętrzni w gryfińskim szpitalu. 

Jest to też oczywiście koszt Spółki, dlatego poduszka oczywiście będzie topnieć. Po okresie 

wakacyjnym wróci do wartości, którą uważa za niezbędną dla Szpitala. Prezes przechodząc do 

kolejnego slajdu powiedział, że dotyczy on inwestycji zewnętrznych zrealizowanych  

w 2022 r., czyli tych, które zostały zrealizowane w całości czy praktycznie w całości  

ze środków zewnętrznych. Pierwszym projektem była „Dotacja zakupu samochodu 

hybrydowego”. Środki pochodzą z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w kwocie 75 000,00 zł. Drugim projektem było „Cyberbezpieczeństwo” 

jest to poprawa infrastruktury IT związana właśnie z cyberbezpieczeństwem w Szpitalu. 

Środkami dysponował Narodowy Fundusz Zdrowia, z którym podpisał umowę na wymieniony 

projekt w kwocie 317 780, 14 zł. Kolejnym projektem była „Przebudowa i remont Oddziału 

Wewnętrznego Szpitala etap I”. Środki pochodziły z Funduszu Covidowego w kwocie  

1 492 842,00 zł. W ramach I etapu udało się wyremontować dach wraz z termomodernizacją 

tego dachu i instalacją klimatyzacji w gabinetach lekarskich i na całym oddziale oraz  

w częściach wspólnych Oddziału Chorób Wewnętrznych, a także przystosować pomieszczenia 

w Szpitalu. Środki zostały pozyskane z Fundacji PGE w kwocie 10 000,00 zł.  Łącznie to kwota 

1 895 622,14 zł. Następny slajd przedstawiał środki zewnętrzne – inne w 2022 r. I tak w ramach 

tych środków pierwszym projektem był „COVID-19”. Środki pochodziły z Narodowego 

Funduszu Zdrowia m.in. na dodatkowe wynagrodzenia dla personelu białego w Szpitalu –  

w kwocie 173 642, 57 zł. Kolejnym projektem była „Refundacja wynagrodzeń”, środki 

pochodziły z Powiatowego Urzędu Pracy w Gryfinie w kwocie 7 444,80 zł. Ostatni projekt 

polegał na dofinansowywaniu energii cieplnej przez PGE program „Podziel się ciepłem”  

w kwocie 30 000,00 zł. Łącznie kwota 211 087, 37 zł.  Jeżeli chodzi o inwestycje bieżące  

to powiedział, że nie będzie referować mniejszych, doraźnych, czyli tych wszystkich 

remontów, a także zakupów, które są niezbędne, aby szpital funkcjonował. Następnie 

przedstawił inwestycje, które chciałby zrealizować w najbliższym czasie. Pierwszy projekt  

to ZPOP, czyli Zakład Pielęgnacyjno-Opiekuńczo-Psychiatryczny. Na chwilę obecną ma  

w zakładzie 48 łóżek, docelowo chciałby wybudować dobudówkę, aby kompleks miał kształt 

litery L. Dwa obiekty - pierwszy, który administruje na chwilę obecną plus ten nowy 

dobudowany i łącznie po takiej inwestycji łóżka w ZPOP w Nowym Czarnowie byłyby w ilości 

100. Bardzo ważna inwestycja, ponieważ zakłady długoterminowe, szczególnie ZPOP i ZOL 



4 

 

 

generują te nadwykonania, które zostały przedstawione i są one w 100% refundowane przez 

Fundusz, czyli tyle, ile szpital takich nadwykonań wygeneruje, Fundusz to zapłaci. Na chwilę 

obecną jest 29 pacjentów oczekujących ZOL-u, natomiast 27 pacjentów oczekuje do ZPOP. Są 

to dane z 22 maja br. Także zapotrzebowanie jest ogromne na tego typu usługę. Jeżeli chodzi  

o ZPOP, to Szpital wykonał program IOWISZ, jest to program oceny przyszłej inwestycji jest 

już pozytywna decyzja, czyli Wojewoda w oparciu o rekomendacje Funduszu wskazał 

pozytywnie, że tego typu inwestycja jest celowa, a wręcz niezbędna. Pod koniec tego tygodnia 

będą już gotowi, wysyłają program typu IOWISZ do Wojewody z zapytaniem o ZOL, ponieważ 

te inwestycje chciałby zrealizować. Następnie wyświetlając zrzut ZOL-u powiedział,  

że projektant nie miał za dużego pola manewru, ponieważ tutaj jest narzucony plan miejscowy, 

wobec tego rozbudowa projektu ZOL byłaby w oparciu o nadbudowę, czyli zyskane byłoby 

piętro. Projekt jest wykreślony na miarę potrzeb. Oczywiście wszystkie zagadnienia  

są poczynione w oparciu o konsultacje z pracownikami ZOL-u, m.in. z oddziałową ZOL-u, 

gdyż to one użytkują ten zakład. I jeżeli chodzi o te środki, to zamierza złożyć projekt,  

bo Ministerstwo Zdrowia daje środki na inwestycje dla szpitali. Teraz czeka na ogłoszenie 

projektu i szybką aplikację, aby nadbudowę tego ZOL-u zrealizować ze środków zewnętrznych. 

Odnosząc się do projektu ZPOP-u w Nowym Czarnowie powiedział, że widoczny jest na 

slajdzie istniejący budynek i dobudowane skrzydło. Cały kompleks zamykałby się w literze L. 

Przewidziana jest część rekreacyjna dla pacjentów, bardzo prosty korytarz, sale z dostępem do 

łazienki, część wspólna sanitarna, a także zaplecze dla personelu białego, dla pielęgniarek  

i opiekunek medycznych. Dodał, że wspólnie z Panem Starostą i Panią Starostą poszukują 

finansowania na tego typu inwestycje, tak aby była zrealizowana ze środków zewnętrznych. 

Przechodząc do dalszej części prezentacji – Hospitalizacja poinformował, że na Oddziale 

Chirurgicznym w 2022 roku zostało przeprowadzonych 1460 zabiegów, natomiast za okres  

od 1 stycznia do dnia 29 maja br.  - 564 zabiegów. Jeżeli chodzi o Oddział Chorób 

Wewnętrznych, to w roku 2022 hospitalizowanych było 902 pacjentów, natomiast za okres od 

1 stycznia do dnia 29 maja br.  - 396. Jeżeli chodzi o Oddział Medycyny Paliatywnej to w 2022 

r. było 125 pacjentów, natomiast w okresie od 1 stycznia do 29 maja br. było 58 pacjentów. 

Poradnie Specjalistyczne jest to sektor w szpitalu, który sukcesywnie chciałby rozwijać. Przed 

szpitalem pojawiły się nowe tablice informacyjne z dużym numerem do rejestracji, tak żeby 

już nikt nie miał tutaj żadnych wątpliwości, jaki jest główny numer zbiorczy do rejestracji, 

między innymi do poszczególnych poradni, czy innych gałęzi Szpitala. Odnosząc się do 

wcześniejszego wystąpienia powiedział, że wystąpił do Dyrektora Zachodniopomorskiego 

Oddziału Wojewódzkiego Narodowego Funduszu Zdrowia o to, aby rozpisał konkurs na nowe 
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poradnie specjalistyczne, bo takowe chciałby rozwijać cały czas i udało się. Fundusz ogłosił 

poszczególne konkursy. Szpital wystartował w 2 - i jest to Poradnia Onkologiczna, która  

w strukturach jest od 1 maja, natomiast od 1 czerwca będą mieć potencjał lekarski, żeby już 

bez żadnego problemu w Gryfinie diagnozować nowotwory męskie i żeńskie. Podobnie 

Poradnia Chorób Wewnętrznych w Gryfinie, która jest w strukturach od 1 maja, bo tak została 

podpisana umowa z Funduszem. Jest to bardzo ważna poradnia, ponieważ jest przedłużeniem 

Oddziału Chorób Wewnętrznych. W momencie, kiedy pacjent zostanie wypisany ze szpitala to 

pacjent trafia w terminie krótszym niż 14 dni po hospitalizacji i wówczas Fundusz za takiego 

pacjenta nie płaci, natomiast do takiej poradni dany pacjent w razie potrzeby może się zgłosić, 

tj. czy w przypadku wypisania nowych leków, czy wystawienia skierowań do kolejnej 

diagnostyki i taką konsultację medyczną otrzyma. Oczywiście w wypadku, kiedy  

ta hospitalizacja nie jest konieczna. Jest to bardzo ważne, jest to przedłużenie oddziału. Dodał, 

że dostali do Poradni Okulistycznej w Chojnie sprzęt od Wielkiej Orkiestry Świątecznej 

Pomocy dostosowany do diagnostyki dzieci. Trafiły już 2 urządzenia - widoczne na tych 

zdjęciach zbiorczych - i to jest: ręczna lampa szczelinowa, oftalmoskop pośredni i teraz jeszcze 

czekają na autorefraktometr. Jeśli chodzi o poszczególne sprzęty, patrząc pacjentowi w oczy 

można stwierdzić, czy choruje na cukrzycę, nadciśnienie tętnicze, miażdżycę, a nawet AIDS. 

Oftalmoskop, to rodzaj badania dna oka, który jest niezwykle pomocny w diagnostyce wielu 

poważnych chorób. Często to właśnie w oku można zaobserwować pierwsze symptomy tych 

schorzeń i dany sprzęt pozwala dokładnie sprawdzić siatkówkę, soczewkę i naczynia 

krwionośne oka. Lampa szczelinowa - przyrząd medyczny składający się silnego źródła światła 

podłączonego z mikroskopem rogówkowym, pozwalający na badanie przede wszystkim 

struktur przedniego odcinka oka, powiek, twardówki, spojówek, tęczówki, soczewki i rogówki. 

Badanie w lampie szczelinowej w połączeniu ze specjalistycznymi soczewkami pozwala ocenić 

siatkówkę oka. Natomiast autorefraktometr polega przede wszystkim na dokonywaniu 

precyzyjnych pomiarów soczewek, krzywizny rogówki oka, uzyskanie poprzez 

przeprowadzenia komputerowego badania wzroku dają możliwość urządzeniu precyzyjne 

określenie wysokości wady refrakcji. Sprzęt jest dostosowany do diagnostyki najmłodszych, 

do diagnostyki dzieci, takie były założenie tej fundacji i takim sprzętem cieszą się w Poradni 

Okulistycznej w Chojnie. Dodał, że czekają na autorefraktometr i wtedy będą mogli 

diagnozować okulistycznie dzieci z Powiatu. Cały czas zachęca i tutaj przedstawił,  

że w strukturach działa Poradnia Podstawowej Opieki Zdrowotnej, tj. tzw. przychodnia 
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rodzinna. Oczywiście szkoła rodzenia, którą nazwano dźwięcznie „Bąbelek”. Jest to też ukłon 

do przyszłych mam z Powiatu.  

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że ma zestawienie przychodów i kosztów z ubiegłego 

jeszcze roku. Czy Zarząd Powiatu w dalszym ciągu otrzymuje kwartalne zestawienia? 

Wówczas poradnia POZ-u przynosiła straty, szukano pacjentów, jak to wygląda na dzień 

dzisiejszy? Czy więcej pacjentów się zapisało i ile ich jest teraz? Druga sprawa dotyczy również 

tego starego zestawienia, już z ubiegłego roku, gdzie Pan Prezes wykazywał, że niektóre 

poradnie w Gryfinie i w Chojnie przynoszą straty. Czy Pan Prezes czuwa nad tym i czy  

te poradnie mają szansę wyjścia? Trzecia sprawa dotyczy dzisiejszego wniosku, to nie jest 

uwaga do Pana Prezesa, ale do naczelnika, który przygotowywał uzasadnienie, gdzie z jednej 

strony czyta się „Powyższa kwota pozwoli Spółce na utrzymanie płynności finansowej oraz 

zabezpieczy jej bieżącą działalność, z uwagi na złą sytuację finansową tj. niebilansującymi się 

kosztami i przychodami spółki”, natomiast w dalszej części uzasadnienia „Podjęcie 

przedmiotowej uchwały ma na celu ustabilizowanie oraz zwiększenie możliwości rozwoju,  

a także poprawę wskaźników ekonomicznych Spółki Szpital Powiatowy w Gryfinie”. Te dwa 

zdania trochę się kłócą. Pan Prezes ma pomysł na rozwój, na inwestycje, to wszystko wymaga 

środków, szpitale wszędzie w Polsce, przynajmniej w tej chwili przynoszą straty. Następnie 

zapytał Prezesa, jak to będzie wyglądać do końca roku, czy przewiduje, że jeszcze raz trzeba 

będzie wzmocnić finansowo szpital? Czy wykonanie w zakresie poradni i oddziałów jest w tej 

chwili mniej więcej na tym samym poziomie co w minionym roku?  

 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Radny Remigiusz Rzepczak 

 

Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Łukasz Dombek odpowiedział,  

że jeżeli chodzi o płynność finansową to w momencie, kiedy obejmował kierownictwo nad 

Spółką Szpital Powiatowy w Gryfinie to zobowiązania wobec dostawców i usług kształtowały 

się przy zaokrągleniu na poziomie 2 600 000,00 zł i to nie jest tak, że w momencie, kiedy 

obejmował Spółkę to, te zobowiązania zniknęły. One cały czas były, cały czas starał się, czy 

stara się oczywiście w ramach możliwości spłacać czy, realizować, no bo takie są tutaj ustawy 

o rachunkowości. Natomiast miniony rok był rokiem bardzo trudnym. Galopująca inflacja, 

Narodowy Fundusz Zdrowia w wycenie swoich punktów czy poszczególnych umów nie 

nadążył nad obecną sytuacją gospodarczą w kraju. Każdy przetarg, który realizował, każde 

zamówienie, które realizował, było o naście, dziesiąt procent większe niż w roku ubiegłym. 
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Dodatkowo ministerialna zwyżka na podwyżki dla białego personelu, dla personelu 

lekarskiego, personelu średniego była w Jego ocenie, ale i innych dyrektorów, prezesów,  

z którymi się spotyka i rozmawia, nietrafiona. Dlaczego? Ponieważ ustawodawca z jednej 

strony dając podwyżkę zabrał tak zwane „zembalowe”. „Zembalowe” to była stawka w kwocie 

10 zł brutto do każdej przepracowanej godziny pracownika średniego szczebla, pielęgniarek, 

położnych itd. Nie przewidział również, że szpitale, które w strukturze właścicielskiej mają 

podmioty, jednostki samorządu terytorialnego, składowe takich pensji, to są tak zwane stażowe, 

to są tak zwane dodatki funkcyjne, dodatki za pracę w nocy, za pracę w święta - tego nie 

przewidział. Nie było celowych zwyżek na wynagrodzenia dla personelu, których zatrudnia  

w oparciu o tak zwane kontrakty czy o umowy cywilnoprawne. Tutaj, aby utrzymać szpital, 

utrzymać ciągłość szpitala i wszystkich świadczeń, które tutaj Radnym przedstawił, które ma 

w swoim wachlarzu, to podwyżki, proporcjonalne oczywiście do tego, co dostały Panie  

na umowę o pracę, musiał podwyższyć czy podnieść z kasy Spółki czy z pieniędzy Spółki. 

Wobec tego, miniony rok był bardzo ciężki. Natomiast pierwsza podwyżka głównego ryczałtu 

już nastąpiła, stąd też Radnym przedstawił na pierwszym albo drugim slajdzie. Dodatkowo jako 

kierujący przygotowuje się do drugiej podwyżki, która nastąpi 1 lipca br. Tylko, że ta podwyżka 

nie będzie w formie celowej, to nie będą środki typowo na podwyżki dla personelu tylko  

to będzie zwiększenie wartości wszystkich umów, jakie szpital ma zawarte z Funduszem, czyli 

tej głównej umowy ryczałtowej, podwyżka w poradniach specjalistycznych w tzw. AOS-ie,  

w zakładach długoterminowych itd. Dodał, że wszystko jest w rękach ustawodawcy, Agencji 

Oceny Technologii jakie kontrakty dostanie. Na chwilę obecną nie ma żadnego prowizorium 

ani żadnego projektu - nic. Czeka na to co NFZ przedstawi. 

 

Radny Tomasz Mirakowski zapytał, czy jest dodatkowa potrzeba, dodatkowe wzmocnienie 

finansowe ze strony Powiatu w tym roku. Czy Pan Prezes jeszcze nie wie o tym? 

 

Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Łukasz Dombek odpowiedział,  

że zobowiązania, które mieli cały czas są, jedne spłacają, wiadomo w zamian dochodzą 

następne. Dotykowo ten rok i jego problemy, czyli ten rok 2022 wskazują, że Spółka ma 

obecnie problemy finansowe, problemy z płatnością. Następnie poprosił Radnych o pozytywne 

zatwierdzenie projektu, nad którym będzie głosowanie. Dodał, że na pewno w niedalekiej 

przyszłości zwróci się do Zarządu, do Rady z prośbą, jeszcze nie ma pomysłu w jakiej formie, 

bo jest Spółka i forma jej dokapitalizowania może mieć różnorakie zastosowanie, ale na pewno 

w tym roku jeszcze będę prosił o pomoc. Analizował budżet powiatu. Na dzień dzisiejszy, nie 
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tylko Powiat Gryfiński, ale wszystkie podmioty, które mają w swoich strukturach szpital, które 

mają w swoich strukturach szkoły, w przypadku powiatu szkoły średnie, ta subwencja nawet 

oświatowa nie wystarcza do tego, żeby zabezpieczyć potrzeby szkół, a także pokryć to, co jest 

w stanie sprzedać - swoje usługi do Narodowego Funduszu Zdrowia. Na chwilę obecną to nie 

wystarcza, a szczególnie cierpią na tym szpitale powiatowe, ponieważ usługi zdrowotne  

w Polsce sprzedawane do NFZ-u są na bardzo niskiej marży i duże szpitale, jak na przykład 

szpitale resortowe, szpitale marszałkowskie, szpitale kliniczne mają to do siebie, że tych 

pacjentów mają bardzo dużo, obrót pacjenta jest bardzo duży, wówczas po prostu one mogą 

sobie pozwolić na działanie na bardzo niskiej marży. Natomiast szpitale powiatowe, które tak 

naprawdę są szpitalami z misją dla pacjenta regionalnego, lokalnego, Szpital ten problem 

odczuwa.  

 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Radna Joanna Kostrzewa 

 

Radny Sławomir Terebecki zapytał, czy poradnia Chorób Wewnętrznych, która powstała  

od 1 maja jest dedykowana tylko oddziałowi Chorób Wewnętrznych, czy, służy również jako 

poradnia konsultacyjna dla pacjentów terenu Powiatu kierowanych przez lekarzy specjalistów 

czy lekarzy podstawowej opieki zdrowotnej. Następnie zapytał, że jeżeli istnieje druga 

możliwość, to jakie są zasady kierowania do tej poradni. 

 

Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Łukasz Dombek odpowiedział,  

że zgodnie z umową, którą podpisał z Narodowym Funduszem Zdrowia, ta poradnia jest 

przedłużeniem oddziału, wobec tego tylko pacjenci, którzy byli hospitalizowani na oddziale 

mogą z tej poradni skorzystać.  

 

Radny Wojciech Długoborski powiedział, że Radny Tomasz Mirakowski zapytał  

o ewentualną potrzebę dofinansowania Spółki niezależnie od tego, w jakiej formule jeszcze  

w tym roku. A może najpierw, znaczy to jest wyjściowa sprawa, spróbować trzeba zanalizować 

sytuację finansową Spółki w ostatnim okresie. Tak jak Pan Prezes mówił, objął Spółkę  

z zadłużeniem rzędu 2,5 mln zł. Poczynił różnego rodzaju starania, żeby zmniejszyć  

to zadłużenie. I z tego co pamięta, to w roku ubiegłym zadłużenie było na poziomie pół miliona 

zł. Czyli, jak dobrze czyta dokumenty, materiały, jak dobrze pamięta z różnych informacji, 

jakby się mylił, to poprosił o poprawienie, ale tak to sobie przypomina. Udało się odrobić 2 mln 

zł straty i zejść do poziomu dosyć przyzwoitego, higienicznego. Jest kolejny rok, który tak jak 
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Pan Prezes powiedział, był bardzo trudny z tych różnych względów i powodów, o których Pan 

Prezes również wspomniał. Zadłużenie za rok ubiegły jest na poziomie łącznie 5,5 mln zł - taka 

liczba padła w różnych informacjach. To już jest bardzo poważna kwota również w kontekście 

możliwości budżetowych Powiatu, bo do tego również Radny sprowadza sprawę. Rada 

powinna mieć tę świadomość, bo jeżeli już teraz - jeszcze przed połową roku są uruchamiane 

środki, które były zaplanowane w budżecie w całości i jest zapowiedź, zgodnie z odpowiedzią 

Pana Prezesa na pytanie Pana Radnego Mirakowskiego, że niezbędne będą jeszcze kolejne 

środki dla szpitala, to jest pytanie, jak te pieniądze w tym budżecie znaleźć. Trzeba będzie  

z czegoś zrezygnować, żeby ratować szpital. To jest oczywiste. To wynika z normalnego 

mechanizmu budżetowego Powiatu. Dodał, że na Komisji pytał o program naprawczy. Tak 

dosyć oględnie stwierdzono, że ten program podobno jest wdrażany. Radni muszą coś więcej 

wiedzieć na ten temat, jaka jest szansa ze strony samej Spółki, samego szpitala, wyjścia z tego 

dołka, bo to jest sytuacja bardzo poważna de facto w kontekście finansów publicznych, 

finansów Powiatu. Nie wie, czy Zarząd ma jakiś pomysł już na ten moment, żeby zastanowić 

się jak przedstawić zmiany w budżecie z Panią Skarbnik włącznie, które pozwoliłyby  

w kontekście bardzo słusznej uwagi Pana Radnego Mirakowskiego, nie rozwoju, ale 

zachowania płynności finansowej, płacenia zobowiązań, które ciążą na szpitalu. Bo tu się robi 

zator. Dla Radnego ta sytuacja wydaje się być bardzo poważna i uważa, że powinni na każdej 

sesji praktycznie mieć informacje o tej sytuacji, o poprawie tej sytuacji, o zmianie tej sytuacji 

albo o próbach znalezienia rozwiązania związanego z tą trudną sytuacją. Jest to Radnego ocena, 

pytanie oraz troska, wątpliwość, zaniepokojenie. Kontynuując poinformował, że ma jeszcze 

jedno pytanie, które wydaje być się też zasadne w tym momencie, ponieważ jak wiadomo  

z inicjatywy Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej w uzgodnieniu z Ministrem Zdrowia 

powstał Fundusz Medyczny w Polsce, była to ustawa z 2020 r., Fundusz wszedł w życie  

w 2021 r. Zakłada różne możliwości finansowania zadań medycznych, szczególnie inwestycji. 

Czy to źródło też jest przez szpital brane pod uwagę w kontekście tych zadań, które Pan Prezes 

prezentował?  

 

Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Łukasz Dombek odpowiedział,  

że projekt związany z nadbudową Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego, to jest właśnie aplikacja 

do tego Funduszu Medycznego. Pierwsze rzuty były na pediatrię, były na SOR-y, szpital nie 

łapał się na to, ponieważ nie ma tego typu usług medycznych w strukturze. Natomiast jeżeli 

chodzi właśnie o ten rzut pieniędzy na zakłady opiekuńczo-lecznicze, to z tego właśnie 

Funduszu Medycznego chce skorzystać, żeby uzyskać finansowanie na tego typu działania. 
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Natomiast, jeżeli chodzi o ten aspekt finansowy, to może tutaj nie chce wychodzić na jakiegoś 

przemądrzałego, ale chciałby wskazać na tę różnicę. Jak zamykał rok 2021 to strata wynosiła 

ok. 500 tys. zł. Teraz rok 2022 jest w badaniu biegłego rewidenta, ale tak jak Pan Radny 

wspomniał starta będzie wynosiła 5,5 mln zł. Natomiast różnicą w tym w kontekście Pana 

wypowiedzi są również zobowiązania wobec dostawców i usług, czyli to, co szpital kupuje. 

One praktycznie nie zmieniły się, od 2021 r. Przeprosił - zmieniły się - wzrosły trochę, ale na 

to miało wpływ, że rok 2022 nie tylko w Jego ocenie, ale wszystkich innych, tak jak Pan Radny 

Mirakowski zauważył, był bardzo trudnym rokiem. Szpitale kończyły go i SPZOZ-y, i szpitale, 

w które w statucie prawny tworzą spółki, kończyły ogromnym minusie. Dodał, że co kwartał 

praktycznie jest na spotkaniu prezesów, dyrektorów szpitali województwa 

zachodniopomorskiego i jest ten problem. Odnosząc się do planu naprawczego powiedział,  

że Spółka nie może zwiększyć tej strony przychodowej, ponieważ wszystkie ceny, kwoty 

reguluje Fundusz i tu jest ściana, tu jest ten szklany sufit, natomiast może się skupiać na tej 

stronie wydatków i oczywiście tak robią - analiza zatrudnienia w spółce, szereg innych 

czynników, jak gospodarka nadgodzinami, itd., to kształtuje, że szpital ma z tego tytułu dużo 

oszczędności. 

 

 Radny Tomasz Mirakowski odnosząc się do zapisu ze sprawozdania z prac Zarządu Powiatu 

dot. aktualnego schematu organizacyjnego Spółki, zapytał, czy dotyczy to nowych poradni, czy 

jeszcze czegoś innego. 

 

Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Łukasz Dombek odpowiedział,  

że nie wie, bo nie widzi jakimi dokumentami Pan Radny dysponuje.  

 

Radny Tomasz Mirakowski odczytał „Zarząd zapoznał się z pismem Prezesa Zarządu 

Szpitala Powiatowego w Gryfinie Sp. z o.o. z dnia 21 kwietnia 2023 r. dot. aktualnego schematu 

organizacyjnego Spółki” i zapytał, czy chodzi o nowe poradnie?  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że Zarząd od początku stycznia dosyć 

regularnie spotyka się z Prezesem na swoich posiedzeniach m.in. monitorując przedstawianą 

przez Prezesa realizację programu naprawczego. Myśli, że Państwo Radni też otrzymali  

tę stronę z programu naprawczego, jest to tabela nr 5, w której jest opisanych z 10 działań  

i tutaj starają się … 
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Radny Wojciech Długoborski powiedział, że Radni nie otrzymali. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski kontynuując odpowiedział, że był taki wniosek 

Radnego Tomasza Mirakowskiemu, Panu Radnemu czy Komisji było przedstawiane. 

Natomiast takowy program jest i tabela Radnym zostanie przesłana (zał. nr 5a). Realizując 

właśnie monitorowanie, jednym z elementów, który został podany, jest optymalizacja 

zatrudnienia kadry administracyjnej, Pan Prezes został poproszony o przedstawienie obecnego 

schematu organizacyjnego dot. zatrudnienia pracowników w szpitalu powiatowym. Taka 

informacja została przedłożona. Zarząd chciał sprawdzić, czy jest zasadność, czy jest wzrost tej 

kadry, jak wyglądają również wynagrodzenia. Zarząd nie spotyka się wyłącznie z Panem 

Prezesem, ale w spotkaniach również uczestniczą pracownicy szpitala, którzy są z danym 

tematem związani merytorycznie, to znaczy albo kadrowa, albo pani główna księgowa.  

 

Radny Zbigniew Szmaja odnosząc się do tematu poradni wewnętrznej i onkologicznej, które 

są przedłużeniem poszpitalnej opieki nad pacjentami, zapytał, czy jest jakaś wizja, czy 

ewentualnie podjęte działania, żeby te poradnie mogły obsługiwać nie tylko pacjentów, którzy 

skończyli leczenie w szpitalu. Zapotrzebowanie na pewno jest, Radni - lekarze, dlatego pytali, 

czy ewentualnie w przyszłości można byłoby w celu chociażby zwiększenia jakby 

konkurencyjności ekonomicznej szpitala wystąpić o takie dodatkowe kontrakty.  

 

Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Łukasz Dombek odnosząc się  

do pisma skierowanego do Dyrektora Zachodniopomorskiego Oddziału Wojewódzkiego 

Narodowego Funduszu Zdrowia dot. utworzenia nowych miejsc udzielania świadczeń opieki 

zdrowotnej powiedział, że chciał otworzyć właśnie poradnie internistyczną, poradnie chorób 

wewnętrznych, poradnie onkologiczną, a także poradnie kardiologiczną z możliwością robienia 

UKG serca, czyli USG serca. Natomiast w ostatniej chwili potencjał lekarski wycofał się, 

wobec tego nie mógł przystąpić do konkursu nie mając podpisanej umowy, nawet promesy 

umowy o współpracy z danym lekarzem, ale Fundusz jest cały czas otwarty. W momencie, 

kiedy szpital zbierze taki potencjał, czyli kiedy uzyska dostęp czy chęć współpracy z lekarzem 

kardiologiem do tej poradni, wówczas jak najbardziej wystąpi do Funduszu jeszcze o rozpisanie 

konkursu. Oczywiście będzie liczyli na pomyślność przebiegu tego konkursu, tak żeby  

ta kolejna poradnia, w tym wypadku kardiologiczna, była dostępna dla pacjentów, ponieważ 

takie są potrzeby, bardzo mocne potrzeby. Natomiast ramy założeniowe tej poradni chorób 

wewnętrznych nie pozwalają na to, żeby po prostu otworzyć ją na miasto, na pacjentów, a tylko 
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i wyłącznie kierować do niej pacjentów po hospitalizacji w miejscowym Oddziale Chorób 

Wewnętrznych. Jest potencjał lokalowy, sprzętowy, natomiast no nie ma kadry lekarskiej.  

 

Radna Joanna Kostrzewa zapytała kto i w jakiej liczbie będzie wysyłał pacjentów do poradni 

kardiologicznej, internistycznej. Czy szpital będzie wysyłał na konsultacje poszpitalne  

i w jakiej ilości, i czy lekarz rodzinny też może wystawić takie skierowanie dla danego pacjenta, 

gdy był pacjentem leczonym przez szpital?  

 

Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Łukasz Dombek odpowiedział,  

że jeżeli chodzi o Poradnie Chorób Wewnętrznych, która jest już w strukturach, to tylko  

i wyłącznie kieruje lekarz z oddziału, czyli lekarz, który robił wypis. On ma tylko i wyłącznie 

takie możliwości. Natomiast jeżeli chodzi o resztę poradni, które ma w pakiecie, to tylko  

i wyłącznie do poradni ginekologicznej, i do poradni onkologicznej pacjent nie potrzebuje 

żadnego skierowania, może bezpośrednio zadzwonić na numer rejestracji i się zarejestrować. 

Natomiast, jeżeli chodzi o inne poradnie, to lekarz rodzinny musi wystawić takie skierowanie. 

Pacjent dzwoni na numer rejestracyjny, umawia się na dany termin i lekarz bada pacjenta, 

diagnozuje pacjenta i koduje daną wizytę. Odbywa się to w ramach poradni specjalistycznych. 

Poradnie specjalistyczne wyciągnięte są poza ryczałt i nie ma górnej granicy. Jeżeli tych 

pacjentów będą mieć bardzo dużo, to wszystko zostanie sfinansowane. Musi być roczna pula, 

którą Fundusz nam wskazał, ale to kwota umowna. 

 

Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że jeżeli pacjent idzie do specjalisty, to dowodem na 

tego, że ten pacjent rzeczywiście się zgłosił jest to, że dostał dane skierowanie od lekarza 

prowadzącego, bądź też od lekarza ze szpitala. To jest dowód na to, że pacjent fizycznie dostał 

skierowanie, bo każda przychodnia teoretycznie mogłaby sobie naprodukować tych pacjentów. 

Radna nie mówi, że tak robi Szpital, ale takich jest multum. W jaki sposób Pan udowodni,  

że ten pacjent się do Pana zgłosił? Tak naprawdę można napisać, że zgłosiło się 50 pacjentów, 

na jakiej podstawie to jest weryfikowane, potem przy kontroli?  

 

Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Łukasz Dombek odpowiedział,  

że nie Jemu jest tworzenie i ocenianie reguł systemu zdrowia w Polsce. Natomiast jeżeli chodzi 

o poszczególne poradnie, między innymi ginekologiczną i onkologiczną, do tych poradni nie 

wymagane jest skierowanie od lekarza rodzinnego. Dany pacjent rejestrując się, podaje swój 

PESEL, trafia do systemu eWUŚ. W momencie, kiedy jest u lekarza lekarz diagnozując dane 
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schorzenie, daną przypadłość, daną chorobę odpowiednio koduje, wystawia to w portalu 

danego pacjenta i na podstawie tej procedury następuje rozliczenie z Funduszem.  

 

Radna Joanna Kostrzewa zapytała, czy choroby wewnętrzne również. 

 

Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Łukasz Dombek odpowiedział,  

że poradnia internistyczna, która jest w strukturach jest tylko i wyłącznie dla pacjentów 

hospitalizowanych. Pacjent z POZ-u, pacjent z miasta nie może się zgłosić.  

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że jest długa kolejka pacjentów oczekujących na usg 

jamy brzusznej lub innych narządów i zapytał, czy problemem szpitala jest za mała liczba 

lekarzy opisujących, czy za mało aparatury, czy trzeba kupić nowy aparat. W ubiegłym roku 

Prezes wykazywał, że pracownia ultrasonografii przynosi stratę, czy to się zmieniło,  

czy umowy z lekarzami rodzinnymi zostały pozmieniane na korzystniejsze?  

 

Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Łukasz Dombek odpowiedział,  

że dane zestawienia finansowe tworzy na dany dzień. I na przykład w tych poradniach,  

w których pacjentów przyjmuje się bardzo dużo, to na dany dzień czy na dany miesiąc musi 

takiemu lekarzowi zapłacić, zapłacić pielęgniarce i mieć szereg innych kosztów, między innymi 

jednorazowego sprzętu medycznego, jeżeli takowy jest potrzebny. Natomiast, jeżeli chodzi  

o nadwykonania w tych poradniach, to rozlicza się z Funduszem co kwartał i co kwartał tak 

naprawdę mogę dać taką miarodajną informację. Natomiast nie pamiętam, na kiedy te dane 

były sporządzane i w momencie tych nadwykonań jeszcze nie brał pod uwagę, ponieważ ich 

fizycznie nie miałem na koncie czy nie było tego wpływu. Natomiast, jeżeli chodzi o poradnie 

diagnostyczne, to cały czas też na nie spogląda. Między innymi nastąpiła również podwyżka 

cen za poszczególne badania. Takie cenniki czy takie aneksy były analizowane w oparciu  

o ceny innych szpitali w regionie, takie aneksy wysyłał między innymi do POZ-ów i wszystkie 

aneksy zostały podpisane. Spółka, która ponosi koszt, musi nowelizować ceny czy 

dostosowywać do obecnych cen rynkowych. 

 

Radny Sławomir Terebecki powiedział, że chciał nawiązać do tego, co mówiła Radna Joanna 

Kostrzewa w zakresie skierowań wewnętrznych i nadprodukowania pacjentów. Wydaje się,  

że w tej chwili jest bardzo niebezpieczny proceder, gdyby coś takiego miało być, dlatego  

że każdy pacjent może sobie utworzyć konto - indywidualne konto pacjenta i na tym 
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indywidualnym koncie pacjenta widać każdą wizytę. Jeżeli rzeczywiście ta wizyta byłaby 

wykazana przez świadczeniodawcę, a byłaby wizytą nie odbytą, to pacjent ma prawo zgłosić 

nieprawidłowość w indywidualnym koncie pacjenta i ta nieprawidłowość oczywiście jest 

kierowana do portalu Narodowego Funduszu Zdrowia. Gdyby takie zdarzenia miały miejsce, 

to Fundusz od razu by się zorientował, że to są wizyty nabite w sztuczny sposób  

i świadczeniodawca, niezależnie od tego, kto jest tym świadczeniodawcom, miałby kłopoty. 

Dodał, że zachęca wszystkich do założenia takiego portalu, bo można prześledzić w przestrzeni 

kilku lat wstecz swoją historię choroby łącznie z wizytami u specjalistów, łącznie z refundacją 

i lekami, które specjaliści i lekarze podstawowej opieki zdrowotnej wypisują. Radnemu wydaje 

się, że na szczęście jest takie ograniczenie, które nie pozwoli w sposób sztuczny nabijać sobie 

tych punktów czy przyjęć.  

 

Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że w tej chwili już tak, ale pamięta sytuację w swojej 

rodzinie, że pacjent miał mieć wykonaną operację stopy, bo miał złamanie pięty, a miał 

operację stopy i kolana. Także różne sytuacje się zdarzały.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że nie ma pytań, ale chciał udzielić 

odpowiedzi na pytania kierowane do Zarządu, korzystając z obecności Pana Prezesa, gdyby coś 

trzeba było w tym zakresie uzupełnić. W ramach spotkań, o których wcześniej mówił, jeżeli 

chodzi o potrzeby artykułowane przez Prezesa, pracowników, czyli księgowość, to pomoc, 

przynajmniej na ten moment była sygnalizowana po zamknięciu roku, czy w tym półroczu na 

kwotę 2 mln zł. To według oświadczenia Pani Skarbnik pomogłoby odzyskać tutaj płynność 

finansową. Po tych spotkaniach, a było to w miesiącu marcu, Zarząd zaproponował Radzie na 

sesji kwietniowej zmianę budżetu i zwiększenie pomocy z 360 tys. zł, bo taka kwota była  

w projekcie budżetu, do kwoty 1 mln zł. Na to pozwoliły pewne zmiany w budżecie. 

Poświęcenie pewnych tutaj zadań i na dzień dzisiejszy jest to 1 mln zł. Ponieważ było pytanie 

co dalej, bo jak widać, pomoc zapewne będzie konieczna większa, no to podobnie, jak, 

pozostałe samorządy, czekają na wdrożenie tego, co było również w zeszłym roku, czyli 

uruchomienie subwencji, obecnie są dwa rodzaje - jest zapowiedź, że samorządy otrzymają 

taką subwencję i czekają, w którym momencie to się tutaj zdarzy. W zeszłym roku subwencja 

z tych dwóch tytułów wzrosła o kwotę bodajże 2,4 mln zł, ale to Pani Skarbnik ewentualnie  

w tym zakresie poprawi. Co do spraw finansowych, jeżeli zajdzie ewentualnie konieczność  

w drugim półroczu pomocy, to zapewne będą w stanie. Pod koniec zeszłego roku udzielana 

była również pomoc, podjęta została wspólnie decyzja o podniesieniu kapitału zakładowego 
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Spółki o kwotę 1,5 mln zł i ta kwota została przekazana w żywej gotówce. Sytuacja finansowa, 

o której mówił Pan Prezes niewątpliwie wiąże się z tymi działaniami, które są związane z presją 

wynagrodzeń. Można mieć szpital jako budynek, ale niestety bez lekarzy i personelu. Trzeba 

się odnieść do oceny danych wyników na podstawie sprawozdań. Trzeba też pamiętać  

o pewnych okolicznościach, że poprzez pandemię służba zdrowia też troszkę inaczej działała  

i to może paradoks, ale w okresie pandemii nie było kosztów na chirurgii, nie było kosztów na 

położnictwie i oczywiście tam też stracono kontrakt, natomiast nie robiono procedur, ale nie 

było kosztów. Z kolei wzrósł kontrakt związany z oddziałami pandemicznymi. Można 

powiedzieć, że to był w miarę dobry okres. Jednak naszą rolą, tak jak Pan Prezes pokazywał, 

jest jednak jak najszersze świadczenie usług i tutaj wielokrotnie też dyskutowali nad sprawami 

oddziału wewnętrznego. Zawsze powstaje problem, to jest jak kostki domina, jest oddział 

wewnętrzny, lekarze oddziału wewnętrznego chcą mieć jednak konsultacje chirurgiczne  

i te główne koszty, to oczywiście działalność chirurgii i trzeba nad tym myśleć, jak ją po prostu 

optymalizować, żeby dopłacać, ale dopłacać po prostu tutaj z głową i mieć nadzieję, że jednak 

nastąpi pewna zmiana podejścia Narodowego Funduszu Zdrowia. Często tak jak z ginekologią 

i położnictwem, mówi się - „a po co to, to można robić w Szczecinie”. Chirurgię różnej 

referencyjności robi się pewnie w szpitalach klinicznych, ale można sobie wyobrazić, że nagle 

jak będzie jeden szpital, to wszystko się zakorkuje, bo przecież wszyscy nie staną w kolejce  

do jednego szpitala, a zdrowie nie wybiera, kiedy trzeba korzystać. Może jest pewien paradoks 

w uzasadnieniu, o którym mówił Radny Tomasz Mirakowski, że z jednej strony mówi się  

o konieczności pomocy, jeżeli chodzi o płynność finansową, o realizowanie tych bieżących 

potrzeb i to się, jak gdyby kłóci z rozwojem, ale właśnie w tym rozwoju nie jest to niestety 

pstryknięcie palców. Upatruje się znalezienia takich z kolei działalności, które pozwolą 

znajdować dodatkowe źródła przychodów nie w budżecie, tylko właśnie w tych sprawach 

zewnętrznych. I tak jak Pan Prezes mówił jednym z działań inwestycyjnych jest sprawa 

dotycząca rozbudowy Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego i źródła finansowania, bo nie sztuka, 

żeby wybudować z kredytu - a z czego ten kredyt spłacać? Pan Prezes czeka na uruchomienie 

procedury w ramach Funduszu Medycznego. Tak samo jak Powiat przejął tę inwestycje,  

tak można powiedzieć, że jest to dosyć uproszczony projekt i Powiat będzie musiał pewnie 

robić projekt wykonawczy, ale złożyli z kolei wniosek, który jest procedowany i już jest 

uzgadniany. Wojewoda nadał temu, jak gdyby dalszą drogę i ten wniosek został przesłany do 

konsultacji z dwoma ministerstwami i dopiero wtedy będzie przedłożony na Radę Ministrów, 

bo akurat, jeżeli chodzi o zakład psychiatryczny są starania, aby z tego źródła, jakim jest 

rezerwa Prezesa Rady Ministrów sfinansować rozbudowę zakładu psychiatrycznego. 
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Podejmowane są pewne działania, nie wiedząc, czy może za rok czy za dwa lata zakłady 

opiekuńczo-lecznicze czy psychiatryczne z jakichś powodów staną się po prostu niestety 

deficytowe. Nie ma tej stabilności, ale dzisiaj są to kierunki oczywiście opłacalne. Wiele 

działań w szpitalu jest robionych zgodnie z pewnym kierunkiem, bo co by nie było zrobione, 

to jednak kierunek wyznacza Narodowy Fundusz Zdrowia, który stawia na opiekę 

ambulatoryjną. Jest to robione. Pan Prezes pokazuje jakie pomimo tych trudności są rozwijane 

poradnie specjalistyczne. Tak samo kierunkiem, który wskazuje NFZ i do tego zachęcając to 

dobrze opłaca, chociaż jest to działalność około medyczna jest działalność paliatywna, czyli 

zakład opiekuńczo-leczniczy, psychiatryczny czy opieka paliatywna. No i to się po prostu tutaj 

dzieje. Są te kłopoty, no bo ewidentne są z chirurgią, ale trzeba sobie z tym poradzić. Starosta 

dodał, że cały czas działają równolegle, widzą pewne rozwiązania, nie będąc szpitalem 

samodzielnym i rozwiązując samemu problemy i cały czas działają w kierunku ewentualnego 

połączenia ze szpitalem resortowym MSWiA. Jak to się skończy? Dzisiaj trudno powiedzieć. 

No niestety, żeby zrobić krok do przodu trzeba mieć wycenę przedsiębiorstwa. Ta wycena 

przedsiębiorstwa zależy od szpitala, od sprawności przekazywania dokumentów, która wycenia 

przedsiębiorstwo, przedsiębiorstwo przedłoży. Ma wiedze, że ostatnie dokumenty zostały 

przedłożone. Umowa mówiła o tym, że od ostatniego dokumentu 3 tygodnie będzie miało 

miejsce skończenie tej wyceny i pozwoli to oczywiście rozmawiać, aczkolwiek i tak ostateczna 

decyzja, z jednej strony będzie zależała od Rady Powiatu a z drugiej oczywiście od 

Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji. W dniu 15 czerwca będzie brał lub 

Wicestarosta Gryfiński udział w spotkaniu, które odbędzie się w powiecie szczecineckim.  

W spotkaniu będzie uczestniczył Dyrektor Narodowego Funduszu Zdrowia oraz 

Wiceprzewodniczący Komisji Zdrowia RP w sprawie przyszłości szpitali powiatowych. 

Zapewne zostaną przekazane pewne kierunki i wizja, jak szpitale powiatowe mają się rozwijać, 

na co mogą stawiać, Nie chce usprawiedliwiać szpitali, ale są też opracowania korporacji 

powiatowej, czyli Związku Powiatów Polskich z analizy których jasno wynika i potwierdza to, 

co Pan Prezes tutaj mówił, że generalnie w większość szpitali w roku 2022 pogłębiła się strata 

i to znacznie.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski zapytał, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Nie 

widzi. Następnie podziękował Panu Prezesowi, za dyskusję, bo była zapewne bardzo potrzebna. 
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II. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z realizacji „Programu współpracy Powiatu Gryfińskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w 2022 roku” (druk nr 1/XLVIII);  

 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 

powiedziała, że jeżeli chodzi o sprawozdanie ze współpracy z organizacjami pozarządowymi 

za rok ubiegły, Państwo Radni otrzymali obszerny materiał, który stanowi załącznik do 

uchwały Rady Powiatu, gdzie zawarte są wszystkie dane na temat realizowanych zadań, 

zakresów, kwot wydatkowanych na realizację programu, stąd prezentacja (zał. nr 6) jest bardzo 

krótka i podsumowująca dane, które są zawarte właśnie w sprawozdaniu. Pierwszy slajd 

przedstawia organizacje pozarządowe. Jest to liczba organizacji na terenie Powiatu według 

stanu na koniec 2022 r. Stowarzyszeń na terenie Powiatu jest naprawdę dużo, jest ich w sumie 

329. Oczywiście nie wszystkie stowarzyszenia prowadzą działalność aktywną, część jest 

takich, które po prostu są w statystykach i nie zostały wyrejestrowane, aczkolwiek nie prowadzą 

działalności. W tych zestawieniach widać, że największą liczbę stowarzyszeń  

są stowarzyszenia zarejestrowane w KRS-ie i one stanowią ponad 55 procent całości. Kolejne 

to są kluby sportowe i UKS-y i tutaj takich stowarzyszeń na 31 grudnia 2022 r. było 98,  

co stanowi 30 procent całości stowarzyszeń. Kolejna pozycja są to stowarzyszenia zwykłe  

w liczbie 39 i to jest 12 procent całości stowarzyszeń. I najmniejsza liczba - fundacje, na koniec 

roku było ich zarejestrowanych 12. W 2016 roku zmieniły się przepisy, jeżeli chodzi  

o stowarzyszenia zwykłe i tutaj wszystkie stowarzyszenia, które nie zostały zarejestrowane 

ponownie zostały wyrejestrowane, stąd w roku 2018 widoczny jest spadek i ponownie rejestrują 

się nowe stowarzyszenia, na nowych zasadach. Jeżeli chodzi o priorytety, priorytety właściwie 

od kilku lat przyjmowane są takie same, jest to 9 obszarów. Jeżeli chodzi o te obszary, pierwsze 

trzy: pomoc społeczne, wspieranie rodziny i pieczy zastępczej oraz działalność na rzecz osób 

niepełnosprawnych. Te działania realizuje Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie. Kolejne 

zadanie, czwarte - nieodpłatna pomoc prawna. Ten obszar realizowany jest przez wydział 

merytoryczny starostwa, to jest Wydział Organizacyjny. Kolejne zadania: piąte, szóste, siódme 

i ósme: ochrona i promocja zdrowia - odpowiednio - kultura i sztuka, kultura fizyczna, turystyka 

i krajoznawstwo, te zadania są realizowanie przez Wydział Edukacji. I ostatni obszar - 

ratownictwo i ochrona ludności, tym zadaniem zajmuje się Wydział Zarządzania Kryzysowego. 

Jeżeli chodzi o te 9 priorytetów, to zostały one szczegółowo, jeżeli chodzi o zadania, rozpisane 

w sprawozdaniu oraz programie, który był przyjmowany na rok 2023, czyli w planie. Formy 
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współpracy są dwie: forma finansowa i poza finansowa. Jeżeli chodzi o formę finansową, to 

głównie powinno się to odbywać na podstawie otwartych konkursów ofert, które są ogłaszane 

w tych zadaniach priorytetowych, natomiast drugą sferą w tej współpracy finansowej jest 

możliwość składania ofert przez organizacje pozarządowe w trybie artykułu 19a ustawy, są to 

tzw. „Małe granty”, czyli dotacje do 10 tysięcy złotych. I jeszcze, tak jak robi to PCPR,  

są również udzielane dotacje, ale to są pozostałe formy finansowania wynikające z innych 

ustaw, m.in. z ustawy o pomocy społecznej. Natomiast formami niefinansowymi  

są: wspomaganie techniczne, szkoleniowe i informacyjne, to jest akcja jednego procenta, 

chodzi tutaj o podatek i promowanie tej akcji. Jeżeli chodzi o stowarzyszenia, to bardzo dobrze 

sobie z tym radzą i osiągają naprawdę fajne efekty w ramach tej akcji. Kolejne rzeczy, to jest 

m.in. informowanie przez organizacje o finansowaniu, współfinansowaniu zadań, wyróżnienia 

dla organizacji, w tym jest Patronat Honorowy Starosty Gryfińskiego dla różnego rodzaju 

przedsięwziąć, jest opiniowanie dokumentów. Jeżeli chodzi o opiniowanie, to co roku jest  

w konsultacjach kolejny projekt na kolejny rok budżetowy i wszystkie te informacje, które są 

realizowane, są dostępne na stronie promocyjnej. Jeżeli chodzi o osiągnięte rezultaty 

współpracy, to wysokość udzielonych dotacji w stosunku do zaplanowanych zostało osiągnięte 

prawie 100 procent. I tak, jeżeli chodzi o ogłoszone konkursy, to było 4 konkursy,  

dla 7 obszarów. W tychże konkursach wpłynęło 25 ofert. Ponadto w trybie artykułu 19a 

stowarzyszenia złożyły 9 ofert realizacji zadań publicznych. Ogólna liczba zawartych umów, 

czyli w trybie konkursowym i w trybie 19a - to 17. Oprócz tego, jeżeli chodzi o umowy 

wieloletnie, to PCPR ogłosił konkurs na prowadzenie DPS-ów w Dębcach i Trzcińsku – Zdroju 

na lata 2023-2027, to w cyklu 5-letnim i tutaj były zawarte 2 umowy z dotychczasowym 

organizatorem tych działań. W trybie konkursowym była to kwota ponad 269 153,00 zł.  

W trybie pozakonkursowym kwota dotacji wynosiła 26 500 zł. W innych trybach -  

288 932,00 zł. Jeżeli chodzi o wysokość wydatkowanych środków finansowych według tych 

zadań, które Radni przyjmowali w uchwale, to ogółem środki wynosiły 17 296 118,00 zł. 

Największa kwota była realizowana przez PCPR na 3 zadania: pomoc społeczną, wspieranie 

rodziny, działalność na rzecz osób niepełnosprawnych. I tu przypomnę, w tej kwocie 

wymienione są również m.in.: prowadzenie 3 domów pomocy społecznej i prowadzenie  

2 warsztatów terapii zajęciowej. Jest to kwota 17 084 608,00 zł. Kolejnym finansowaniem jest 

nieodpłatna pomoc prawna. Powiat otrzymuje stałą kwotę, która wynika z przepisów 

ustawowych i była to kwota 126 060,00 zł. Na zadania ochrony i promocji zdrowia, kultury  

i sztuki, kultury fizycznej oraz turystyki i krajoznawstwa wydatkowano ogółem kwotę dotacji 

56 000,00 zł. Nie wszystkie organizacje zrealizowały zadania, bo w trakcie, gdy dochodziło  
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do podpisywania umów, niektóre organizacje się wycofały, ponieważ nie otrzymały 

dofinansowań z innych źródeł. Na ostatnim miejscu - 9 jest ratownictwo i ochrona ludności. 

Tutaj była wydatkowana kwota 29 450,00 zł i to było między innymi z przeznaczeniem dla  

7 gmin na dofinansowanie Ochotniczych Straży Pożarnych oraz Powiat zakupy fantom, który 

został przekazany gryfińskiemu stowarzyszeniu ratowniczemu. Pozostałe działania, które 

zostały również opisane w sprawozdaniu, to m.in.: przekazywanie bieżących informacji, jest to 

przekazywanie materiałów promocyjnych, a takich wniosków o materiały promocyjne jest 

dosyć dużo w ciągu roku, udzielanie patronatu honorowego - i tutaj, jeżeli chodzi o patronat,  

to w roku ubiegłym takich patronatów udzielono organizacjom 4. Następnie konsultowanie 

programu współpracy na następny rok budżetowy, promowanie akcji jednego procenta dla 

stowarzyszeń, pomoc przy zakładaniu stowarzyszeń i wreszcie jest coś takiego jak pakiety 

promocyjne, Powiat otrzymuje szereg wniosków od organizacji i nie tylko od organizacji  

i Zarząd wspiera te działania, w postaci zakupu medali czy pucharów, czy usługa cateringu na 

przykład jak była w tamtym roku z okazji spotkań świątecznych i inne, według potrzeb.  

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że Pani Naczelnik wymieniła w jednym zdaniu kluby 

sportowe i uczniowskie. Powinno to być przedstawione osobno, dlatego że szkoły powiatowe 

są priorytetem i tu powinno przede wszystkim pójść wzmocnienie Zarządu. Czy można to 

rozdzielić? Następnie poprosił o przygotowanie zestawienia klubów sportowych  

i uczniowskich klubów sportowych działających na terenie Powiatu Gryfińskiego (pismo 

BRZ.0002.48.2023.MR wraz z odpowiedzią stanowi zał. nr 6a). 

 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 

powiedziała, że musiałaby zajrzeć do ewidencji, ponieważ zestawienia, jakie otrzymuje nie są 

tak szczegółowo rozróżnione, a natomiast dla Pana Radnego, jak najbardziej zostanie 

przygotowane szczegółowe zestawienie. Może być to również zestawienie według gmin. 

Zestawienie można sporządzić na różne sposoby.  

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że trudno z pamięci się do tego odnieść, 

ale jeżeli chodzi o występowanie, to nie tyle szkoły występują, co tzw. uczniowskie kluby 

sportowe. O ile dobrze pamięta, to tych wystąpień uczniowskich klubów sportowych było 

pewnie niewiele. Jeżeli chodzi o sport międzyszkolny, to oczywiście w ramach zadań powiat 

realizuje to poprzez przekazywanie dotacji, bo zapisane jest w porozumieniu, realizowane jest 

uchwałą Rady Powiatu. Obecnie dotacja przekazywana jest dla Centrum Sportu i Rekreacji,  
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a zadanie jest realizowane od lat, corocznie przekazywana jest dotacja w wysokości 120 tys. zł 

a organizację tzw. współzawodnictwa sportowego szkół zarówno na poziomie szkół 

podstawowych, jak również szkół średnich. W ramach tego są opłacane przez organizatorów 

przejazdy, jest to główny dzisiaj koszt, na różnego rodzaju zawody, czy odbywające się  

w Gryfinie, czy też międzyszkolne również w innych częściach województwa. Są oczywiście 

koordynatorzy generalnie w każdej szkole, bo to jest dobrowolna tutaj sprawa. Centrum Sportu 

i Rekreacji rozlicza się z tej dotacji. Następnie sporządzane jest sprawozdanie z realizacji, nie 

wie czy w sprawozdaniu jest tak szczegółowo podane, które szkoły z Powiatu, w jakich 

dyscyplinach brały udział. Także to nie jest dotacja dla konkretnej szkoły, tylko na udział  

w tych przedsięwzięciach, które dotyczą właśnie współzawodnictwa szkół, a dobrowolność jest 

już szkół - jedni się bardziej specjalizują, drudzy mniej.  

 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 

powiedziała, że jeżeli chodzi o dotacje, to dotacja jest przekazywany co do zasady Gminie, stąd 

nigdy nie jest ona wykazywana w sprawozdaniu, bo sprawozdanie dotyczy tylko i wyłącznie 

sfery działalności bezpośrednio ze stowarzyszeniami, czyli realizacji otwartych konkursów 

ofert i pozostałych zadań.  

 
Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że są na etapie dyskusji, następnie 

odczytał stanowiska komisji (zał. nr 7). Następnie zamknął dyskusję i w obecności 18 Radnych 

zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie 

przyjęcia sprawozdania z realizacji „Programu współpracy Powiatu Gryfińskiego  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w 2022 roku”: 

za - 18, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XLVIII/353/2023 w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji „Programu 

współpracy Powiatu Gryfińskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2022 roku” została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 
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III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia dotacji  

z przeznaczeniem na realizowane w 2023 roku prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków lub ujętych w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie 

powiatu gryfińskiego (druk nr 2/XLVIII);  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 7), otworzył  

a następnie zamknął dyskusję i w obecności 18 Radnych zarządził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia dotacji z przeznaczeniem 

na realizowane w 2023 roku prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub ujętych w gminnej ewidencji zabytków, 

położonych na terenie powiatu gryfińskiego: 

za - 18, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XLVIII/354/2023 w sprawie udzielenia dotacji z przeznaczeniem na realizowane 

w 2023 roku prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków lub ujętych w gminnej ewidencji zabytków, położonych  

na terenie powiatu gryfińskiego została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 
IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia Gminie Cedynia 

pomocy finansowej w formie dotacji celowej na realizację zadania pn. „Polsko-

Niemiecka Spartakiada Sportowa” (druk nr 3/XLVIII); 

 
Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 7), otworzył  

a następnie zamknął dyskusję i w obecności 18 Radnych zarządził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia Gminie Cedynia pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej na realizację zadania pn. „Polsko-Niemiecka Spartakiada 

Sportowa”: 

za - 17, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 1. 
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Uchwała nr XLVIII/355/2023 w sprawie udzielenia Gminie Cedynia pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej na realizację zadania pn. „Polsko-Niemiecka Spartakiada Sportowa” 

została podjęta większością głosów. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

w drodze przetargu ograniczonego nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 

Gryfińskiego, położonej w obrębie Piaseczno, gmina Banie (druk nr 4/XLVIII); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 7), otworzył  

a następnie zamknął dyskusję i w obecności 18 Radnych zarządził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

przetargu ograniczonego nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Gryfińskiego, 

położonej w obrębie Piaseczno, gmina Banie: 

za - 18, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XLVIII/356/2023 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

ograniczonego nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Gryfińskiego, położonej 

w obrębie Piaseczno, gmina Banie została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 
VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Gryfińskiego, położonej w obrębie 

Daleszewo, gmina Gryfino (druk nr 5/XLVIII); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 7), otworzył  

a następnie zamknął dyskusję i w obecności 18 Radnych zarządził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Gryfińskiego, położonej w obrębie Daleszewo, 

gmina Gryfino: 

za - 18, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 
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Uchwała nr XLVIII/357/2023 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

stanowiącej własność Powiatu Gryfińskiego, położonej w obrębie Daleszewo, gmina Gryfino 

została podjęta jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 

VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie podwyższenia kapitału 

zakładowego Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. z siedzibą 

w Gryfinie (druk nr 6/XLVIII); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 7), otworzył  

a następnie zamknął dyskusję i w obecności 18 Radnych zarządził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego 

Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. z siedzibą w Gryfinie: 

za - 17, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 1. 

Uchwała nr XLVIII/358/2023 w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Spółki „Szpital 

Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. z siedzibą w Gryfinie została podjęta większością głosów. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 

 
VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  

na 2023 rok (druk nr 7/XLVIII); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski odczytał stanowiska komisji (zał. nr 7), otworzył  

a następnie zamknął dyskusję i w obecności 18 Radnych zarządził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  

na 2023 rok: 

za - 18, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XLVIII/359/2023 w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2023 rok została podjęta 

jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 
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IX. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody  

na przystąpienie Powiatu Gryfińskiego do porozumienia partnerskiego w ramach 

Współpracy Interreg VI A Meklemburgia-Pomorze Przednie/Brandenburgia/ 

Polska 2021-2027 (druk nr 7a/XLVIII); 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski otworzył dyskusję. Następnie poprosił Starostę  

o zabranie głosu, gdyż komisje nad tym projektem uchwały nie procedowały. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że w przedmiotowy projekt uchwały 

przedstawi Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar. 

 

Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar powiedziała, że przedstawi projekt uchwały Rady 

Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu Gryfińskiego do porozumienia 

partnerskiego w ramach współpracy Interreg. Następnie przeprosiła za tempo, jakie zostało 

narzucone, ale ono nie wynikło z winy Powiatu, ale po prostu przy kontaktach partnerskich  

z Powiatem Uckermark w dniu 19 maja dowiedziała się, że takie porozumienie jest w fazie 

przygotowawczej i jest bardzo mocno zaawansowane. Jest to porozumienie, które ma  

za zadanie usprawnić funkcjonowanie zarządzania kryzysowego w województwie 

zachodniopomorskim na poziomie różnych służb, ale również i samorządów. Partnerem 

wiodącym tego projektu i partnerem, który będzie składał ten projekt do Interregu jest Komenda 

Wojewódzka Policji, a koordynatorką jest Pani Ewa Maślana. Wicestarosta poinformowała,  

że skontaktowała się po powzięciu informacji, że partnerski powiat przystępuje do tego 

porozumienia ze strony niemieckiej, z wyrażeniem bardzo dużej chęci przystąpienia również 

Powiatu Gryfińskiego. Dlaczego? Są to środki finansowe, które na pewno niezbędne będą, aby 

nasze powiatowe zarządzanie kryzysowe mogło sprawnie funkcjonować, ale też przede 

wszystkim, żeby była możliwość doposażenia, a jednocześnie wykonania prac usprawniających 

porozumienie na linii polsko-niemieckiej, ale również usprawniających współpracę służb  

na różnych szczeblach - rządowym i samorządowym. W tym projekcie, tak jak wspomniała, 

głównym partnerem - wiodącym - jest Komenda Wojewódzka Policji w Szczecinie, ona składa 

wniosek. Natomiast na tę chwilę jest ośmiu partnerów i lista jest już zamknięta, m.in.: Powiat 

Uckermark, Powiat Vorpommern-Greifswald, Miasto Gartz. Poza Komendą Wojewódzką 

Policji w Szczecinie jest jeszcze Wojewódzka Stacja Pogotowia Ratunkowego  

w Szczecinie. Są to główni partnerzy z własnymi budżetami. To jest ta różnica, ponieważ inni 

partnerzy są partnerami stowarzyszonymi, którzy będą w ramach tych działań zapraszani do 
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konsultacji, ale oni nie mają już swoich budżetów. Dodała, że bardzo Jej zależało, żeby mogli 

dysponować budżetem w ramach pozyskania środków z Interregu na zasadach ogólnie już 

znanych, czyli najpierw finansowanie zadania - 80 procent stanowią środki  

z Interregu, a 20 procent wkład własny. Następnie poinformowała, że nie wymieniła jednego 

ważnego partnera, którym jest Uniwersytet Szczeciński - Wydział Prawa będzie procedury 

formalne analizował i dostosowywał do realiów. Jest to projekt innowacyjny, projekt 

pionierski, który tak naprawdę będzie pokazywał, jak ta współpraca powinna wyglądać, jak 

dostosować ją do różnych sytuacji, nagłych katastrof, które w ostatnim czasie pojawiają  

się bardzo często i ma nadzieję, że będzie to wzór do naśladowania. Zaangażowane są jako 

partnerzy stowarzyszeni również służby wojewodów: dolnośląskiego, lubuskiego, 

zachodniopomorskiego, jak również do partnerstwa został zaproszony marszałek 

województwa. Jest to wszystko w trakcie przygotowania. Pośpiech wynika z terminów, 

ponieważ projekt będzie składany 7 czerwca. Udało się przygotować swoją część budżetową, 

w poniedziałek wszystko poszło do tłumaczenia i prośba do Państwa Radnych o wyrażenie 

zgody na podpisanie tego porozumienia, które warunkuje przystąpienie do złożenia wniosku 

aplikacyjnego. Czy ten wniosek w sekretariacie wspólnym zdobędzie akceptacja po obu 

stronach? Nie wiadomo. Natomiast oczywiście jest to pierwszy moment, który daje taką 

możliwość, stąd też przeprosiła za pośpiech, ale wymagała tego sytuacja. W ramach tego 

programu chcieliby doposażyć tutaj powiatowe zarządzanie kryzysowe w takie sprzęty, jak 

agregaty prądotwórcze o bardzo dużej mocy. W projekcie zostało to określone wstępnie między 

25 do aż 40 kW, czyli takie które mogą zasilać chociażby dom pomocy społecznej czy  

w szkołach tworzyć miejsca zakwaterowania dla służb, które na przykład zostałyby powołane 

do tego, aby stacjonować w Powiecie, a jednocześnie w sytuacji, gdyby zabrakłoby prądu 

doświetlałyby ewentualne miejsca pobytu służb. W projekcie została również przewidziana 

łódź ratowniczo-gaśnicza do działań stricte na Odrze. Na etapie potem konsultacji trzeba będzie 

udowadniać zasadność zaopatrzenia się w taki a nie inny sprzęt. W pamięci jest jeszcze fakt,  

że przydałyby się środki komunikacji, czyli telefony satelitarne, czyli takie, które są niezależne 

od lokalnych sieci połączeniowych. Dodatkowo na pewno samochód terenowy przygotowany 

do przewozu chociażby różnych, większych transportów, a niezbędnych do działań 

kryzysowych. Jest doświadczenie ze sprawą uchodźców, gdzie przewożenie czy środków 

czystości, czy jakiś materiałów pierwszej potrzeby generowało koszty i zaangażowanie po 

stronie wolontariuszy bardzo często, ale i też straży, że przewożone były transportem właśnie 

z „paką”, więc być może taki samochód w formie pickupa byłby tutaj odpowiedni, żeby 

występował w zasobach Powiatu. Są na etapie określenia budżetu, będzie on w wysokości  
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w tej chwili, ponad około 900 tysięcy zł, to jest na 3 lata - 2024, 2025 i 2026 - tak powinno być 

to wydatkowane. W tym czasie zobowiązują się do przeprowadzenia 1 seminarium i 1 szkolenia 

dwudniowego dla wszystkich partnerów projektowych. Tak wygląda sytuacja. Jest duża szansa, 

że ten projekt przejdzie, ponieważ bardzo dużo podmiotów zaangażowało się w ten projekt. 

Wartość ogólna projektu wstępnie była szacowana na około 15 mln euro, przy czym w tej chwili 

po rozmowie z Panią Ewą Maślaną, po wstępnych konsultacjach, będzie opiewać na kwotę 

około 10 mln euro. 

 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że tego nie ma w budżecie i czy będą potrzebne 

zmiany? 

 

Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar odpowiedziała, że na tym etapie jeszcze nie, dlatego  

że jest to wniosek aplikacyjny. W momencie, gdy już będzie konkretnie określone, jakimi 

budżetami będzie się dysponować, wtedy do Wieloletniej Prognozy Finansowej, czyli  

w rozłożeniu na 3 lata Pani Skarbnik przedstawi takie zmiany. 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że jeżeli chodzi o rok 2023, nawet jeżeli 

ten wniosek przejdzie, bo tak jak tutaj Pani Starosta powiedziała, będą zerowe wydatki. 

Wydatki będą od 2024, czyli 2024, 2025, 2026. Wniosek musi po prostu najpierw przejść  

i musi być doprecyzowany co do kwoty i faktycznie rodzaju wydatków. 

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski zamknął dyskusję i w obecności 18 Radnych 

zarządził głosowanie imienne nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie 

wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu Gryfińskiego do porozumienia partnerskiego  

w ramach Współpracy Interreg VI A Meklemburgia-Pomorze Przednie/ Brandenburgia/Polska 

2021-2027: 

za - 18, 

przeciw - 0, 

wstrzymało się - 0. 

Uchwała nr XLVIII/360/2023 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu 

Gryfińskiego do porozumienia partnerskiego w ramach Współpracy Interreg VI A 

Meklemburgia-Pomorze Przednie/Brandenburgia/Polska 2021-2027 została podjęta 

jednogłośnie. 

Imienne głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Gryfinie stanowi zał. nr 4. 
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X. Sprawozdanie z prac Zarządu Powiatu w Gryfinie (druk nr 8/XLVIII). 
 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że w okresie międzysesyjnym Zarząd  

na swoich posiedzeniach zajmował się wielokrotnie tematami w różnych dziedzinach 

związanych z drogownictwem. W tym okresie został podpisany list intencyjny  

z Nadleśnictwem Gryfino w zakresie przebudowy kolejnego odcinka drogi powiatowej  

na odc. Szczecin-Binowo, na efekty trzeba będzie poczekać. List intencyjny jest jedynie 

zapowiedzią, czy w kolejnych etapach, tj. na poziomie Warszawy, inwestycja zostanie uznana. 

Patrząc na budżet powiatu zdeklarowano się kwotą w wysokości do 5% wysokości 

przewidywanej inwestycji (3 000 000,00 zł), czyli 60 000,00 zł. Jeżeli inwestycja przeszłaby 

dalszą procedurą to zapewne będzie trzeba dokonać zmian w budżecie. Takich listów 

intencyjnych z Nadleśnictwami w zakresie zadań drogowych jest podpisanych więcej. W tym 

czasie również został podpisany list z Nadleśnictwem Chojna, a dot. remontu drogi w kierunku 

m. Polesiny. Jest to boczna drogi odchodząca od drogi krajowej, stanowiąca dojazd do szkoły, 

gdyż stamtąd dzieci wożone są do szkoły w Chojnie. Starosta poinformował, że zostały również 

podpisane dwa listy intencyjne z Nadleśnictwem Mieszkowice dot. dwóch odcinków drogi, 

jeden dotyczy kontynuowania zadania na odc. Mieszkowice-Moryń (gdyby doszło do 

pozyskania środków z Polskiego Ładu), drugi dot. części drogi w Gminie Chojna, od m. Brwice 

w kierunku m. Narost. Do wszystkich dróg zdeklarowano się kwotą w wysokości do 5% 

wysokości przewidywanej inwestycji. Zarząd podjął taką decyzję, mimo trudnej sytuacji 

finansowej, ponieważ po pierwsze, jest to tak jak w przypadku projektu, który był omawiany, 

na początek jest to danie sobie szansy na znalezienie dodatkowych źródeł finansowania na 

realizację potrzeb, które ma Powiat. Poza tym, jeżeli chodzi o drogi to są to te dofinasowania, 

które dają szansę na jak najmniejsze zaangażowanie własnych środków. Jednak dopiero na 

koniec czerwca okaże się, czy któryś wniosek uzyskał dofinansowanie. Są to inwestycje, które 

trzeba zrealizować w ciągu roku, więc wybierane są zadania, które przedsiębiorcy  

czy wykonawcy będą w stanie wykonać w dość krótkich terminach. Starosta kontynuując 

poinformował, że w między czasie odbyło się spotkanie pod przewodnictwem Wojewody 

Zachodniopomorskiego w sprawie sytuacji na Odrze. W tym spotkaniu brała udział również 

Wiceminister Klimatu i Środowiska, na którym przedstawiany był raport o przyczynach 

powstania kryzysu zagrożeń. W ramach tego raportu nie został wskazany jeden winny. Raport 

pokazuje, że bodajże 16 % stanowią zrzuty zakładów, a pozostałą część stanowią zrzuty 

różnych ścieków komunalnych. Wiadomym jest, że przede wszystkim są to zrzuty z zakładów 

przemysłowych kopalń. Natomiast wszyscy w większości działają zgodnie z przepisami prawa, 
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ponieważ mają pozwolenia wodno-prawne. Spotkanie odbyło się, ponieważ cały czas istnieje 

zagrożenie w przypadku niesprzyjających warunków może powtórzyć się sytuacja. Z raportu  

i prowadzonych działań wynika, że prowadzony jest stały monitoring parametrów dotyczących 

stężenia, zasolenia wody, za który odpowiedzialne jest Państwowe Gospodarstwo Wodne 

Wody Polskie, które również odpowiedzialne są za koordynację zrzutów ścieków. 

Niesprzyjające warunki powstały m.in. w jednym czasie przy niskich stanach wody, 

jednocześnie zrzucano stany zasolenia. Starosta dodał, że został złożony bardzo dobry wniosek, 

aczkolwiek wymaga on czasu realizacji, co do budowy instalacji odsalających. Jest możliwe, 

aby powodować redukcję zasolenia. Samo spotkanie, rekomendacja Wojewody polegała  

na tym, że jako sztaby zarządzania kryzysowego na szczeblu powiatowym czy gminnym 

przygotowały się ewentualnie do konieczności podejmowania działań. Powiat Gryfiński 

przygotowuje się do zwołania zespołu, pomimo że była rekomendacja, aby zrobić to jak 

najszybciej, żeby posprawdzać stany magazynowe oraz kontakty z zakładami zajmującymi się 

utylizacją, jak również omówić procedury koordynacji. Starosta dodał, że Wydział Zarządzania 

Kryzysowego zwrócił się do Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wód Polskich Regionalny 

Zarząd Gospodarki Wodnej w Szczecinie – jednostki, która w imieniu Skarbu Państwa zarządza 

na rzece Odrze. Zgodnie z przyjętymi procedurami i przepisami prawa to do właściciela albo 

użytkownika należy mieć opracowane procedury działań, które są uruchamiane, jeżeli chodzi 

o stany kryzysowe. Zwrócono się na piśmie o poznanie takowych procedur. Z otrzymanej 

odpowiedzi (zał. nr 8) wynika, że na chwilę obecną stan jest dobrze monitorowany. PGW WP 

RZGW w Szczecinie planują zaopatrzyć się w zapory przeciwolejowe, które wspomogą 

działania w przypadku pojawienia się masowego śnięcia ryb. Niestety z tego pisma wynika 

również, że nie bardzo mają procedury uruchamiające akcje, ponieważ jak wynika z ostatniego 

akapitu pisma „W przypadku pojawienia się masowego śnięcia ryb w dolnym odcinku Odry, 

pracownicy linii PGW WP RZGW Szczecin będą wspomagali służby biorące udział w akcji 

kryzysowej pod nadzorem Wojewody Zachodniopomorskiego”. Przyjęto z góry, że jeżeli coś 

się stanie na rzece Odrze to będzie tym zarządzał Wojewoda, a naszym zdaniem powinno być 

tak, że procedury są w PGW WP RZGW Szczecin, zdają sobie sprawę, że sytuacja na rzece 

Odrze przekracza możliwości Zakładu i wówczas uruchamiane są poszczególne służby, czyli 

wniosek o udzielenie pomocy. Na dzień dzisiejszy tak wygląda sytuacja, Powiat przygotowuje 

się pomimo tych wyrażonych wątpliwości, na pewno będą monitować do Wojewody, aby 

Wody Polskie takowe procedury posiadały, aby z góry nie zostało założone, że takowe 

procedury mają opracować gminy lub powiat. Powinniśmy oczywiście pomagać, włączać się.  

Jasno trzeba powiedzieć, że Powiat przygotowuje się do sprzątania, utylizacji śniętych ryb.  



29 

 

 

To jest jego rolą plus komunikowanie społeczności o ewentualnym zdarzeniu. Starosta 

powiedział, że były to najważniejsze tematy, pozostałe były również przedmiotem obrad 

komisji i Rady. 

 

Radny Tomasz Mirakowski odnosząc się do zapisu ze sprawozdania „Zarząd zapoznał się  

z odpowiedzią prof. dr hab. Uniwersytetu Szczecińskiego z dnia 26.04.2023 r. na pismo  

z Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa w/s skutków katastrofy odrzańskiej” 

powiedział, że przypomina sobie, iż w tamtym momencie Radny Hubert Andrych poruszał 

stratę konkretnych ludzi. Powiat nie będzie ścigać trucicieli, bo do niego to nie należy, jednak 

może pomóc ludziom wnioskować o rekompensaty. Następnie zapytał, czy zostały już 

wypłacone. Czy prowadzone są takie rozmowy, czy ludzie walczą o to, aby uzyskać 

odszkodowanie? Następnie Radny odnosząc do zapisu ze sprawozdania „Zarząd zapoznał się  

z uchwałą Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego nr XLII/483/23 z dnia 26.04.2023 r. 

w/s przyjęcia stanowiska dotyczącego trudnej sytuacji ekonomicznej rolników” powiedział,  

że samopoznanie do za mało. Na terenie Powiatu są rolnicy i czy wiadomo coś o ich trudnej 

sytuacji? Czy są jakieś wnioski organizacji reprezentujących rolników z terenu Powiatu i jakie 

są dalsze działania? 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odnosząc się do pierwszego zapytania odpowiedział, 

że dotyczyło wystąpienia Zarządu, jakie miało miejsce 3 miesiące wcześniej myśląc,  

że powinni może z własnej inicjatywy monitorować odcinki Odry i jej stan. Wiedząc, że takie 

prace realizowali również radni wojewódzcy. Marszałek Województwa 

Zachodniopomorskiego zawarł umowę ze szczecińskimi naukowcami z ZUT-u. Zarząd zapytał 

się, jak oni to widzą, jakie są to koszty, ale w świetle tego, co zostało zreferowane w kontekście 

informacji z Wód Polskich, Zarząd odstąpił od tego, nie widząc potrzeby kontynuowania  

i zawierania umowy w ramach środków finansowych, które mają zabezpieczone w środkach 

poświęconych na badania środowiska. Podmioty rządowe prowadzą w tym zakresie 

monitoring.  

 

Radny Tomasz Mirakowski zapytał, czy obecnie nie ma problemu z odszkodowaniami dla 

katastrofy Odrzańskiej 

 

Starosta Gryfiński Wojciech Konarski odpowiedział, że na dzień dzisiejszy nie otrzymali, 

sygnałów dot. rekompensat. W tej sprawie nie były organizowane spotkania, ale wiadomym 
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jest, że została przez Rząd podjęta stosowna uchwała, zostały ustalone kwoty, które oczywiście 

były nieadekwatne do poniesionych strat przez ludzi. Natomiast problem polegał na tym, że na 

terenie Powiatu było wiele podmiotów, które prowadzą działalność dwuzawodową, czyli są 

zatrudnieni np. w budżetówce, czy w zakładach, a działalność turystyczna, agroturystyczna 

była dodatkową działalnością. Niestety przyjęte rozwiązania były tak rygorystyczne,  

że wykluczały taką pomoc. W tej chwili nie pamięta szczegółów, ale w rezultacie pomoc  

w ZUS-ie, była na poziomie między 5 tys. zł, a 3 tys. zł z dużymi uwarunkowaniami. Trzeba 

było złożyć wniosek. Głównie poszkodowani szukali pomocy jako podatnicy, również  

w swoich gminach, składali wnioski o umorzenie podatku lokalnego, ale trudno powiedzieć 

jakie w tym zakresie były podejmowane indywidualne decyzje przez włodarzy. Nie ma 

rozeznania, ile osób z Powiatu skorzystało z tej pomocy oraz czy kontynuowali swoją 

działalność. Patrząc na ruch turystyczny nie ma wiedzy, czy ktoś był w stanie zrekompensować 

brak wpływów w wyniku odwołanych w tamtym okresie pobytów. Były takie przypadki, gdzie 

zostawał zakupiony nowy sprzęt turystyczny – kajaki, czy nowe wiaty. Drugą grupą była 

działalność gospodarcza związana z rybołówstwem, ale w ramach spółdzielni rybackiej  

i z posiadanej wiedzy spółdzielnie raczej nie wnosiły już potem żadnych zastrzeżeń do 

przyjętych rozwiązań. Starosta odnosząc się do drugiego zapytania dotyczącego rolników 

powiedział, że sejmik wojewódzki, tak jak każdy samorząd ma prawo wyrazić stanowisko  

i tu przede wszystkim generalnie chodziło o sprawy związane ze swobodnym przepływem 

zboża i wiadomym jest jakie działania zostały podjęte. Rolnicy ponieśli straty, wyrażali to 

najgłośniej protestując w Szczecinie. Na to nałożyła się jeszcze sytuacja rolników z Bań, którzy 

wyrażali akurat swoje niezadowolenie w innej dziedzinie, a związane było to z prowadzeniem 

polityki przez agencję rządową – Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa - zajmującą się 

nieruchomościami rolnymi. Chodziło o to, że kończy się umowa przedsiębiorstwa czy rolnika 

narodowości francuskiej, który ma bardzo duże tereny na obszarze Bań. Chodziło o to,  

że zgodnie z przepisami co jakiś okres jest pomniejszanie tych terenów i puszczanie na wolny 

rynek, czyli dla gospodarstw rodzinnych. W tym zakresie zadziało się coś nie tak. Z tego co 

wie została wprowadzona kontrola, jeżeli chodzi o KOFR w zakresie sytuacji w Baniach.   

 

XI. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że w dniu dzisiejszym, przed sesją, 

Radny Zbigniew Szmaja złożył interpelację dot. poprawienia bezpieczeństwa na drodze 

powiatowej w miejscowości Gardno. 
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Interpelacja Nr 157/23  

„W związku ze zgłaszanymi uwagami mieszkańców miejscowości Gardno, zwracam się  

z prośbą o podjęcie następujących czynności:  

1. Uporządkowanie działek powiatowych na terenie miejscowości Gardno, po przez 

wykoszenie trawy na działkach należących do Powiatu. 2. Oczyszczenie drogi powiatowej  

(ul. Niepodległości – od ronda w kierunku Wysokiej Gryfińskiej), z kęp trawy, która rośnie 

pomiędzy jezdnią a chodnikami. W załączeniu przesyłam zdjęcia. W/w sprawy zgłaszane były 

przez sołectwo Gardno – panu naczelnikowi Arkadiuszowi Durmie”. 

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Gryfinie: 

zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz z odpowiedziami,  

VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, XLVIII sesja Rady Powiatu w Gryfinie, 

Interpelacja nr 157/23). 

 

Zapytanie Nr 158/23 Radnego Tomasza Mirakowskiego: 

- kto odpowiada za stan i oznakowanie miejsc turystycznych oraz oznakowanie przy nich 

miejsc parkingowych na terenie Powiatu Gryfińskiego? Radny za przykład podał: 

 zaniedbany teren Krzywego Lasu (m.in. leżące, spróchniałe fragmenty drzew) i brak 

odpowiednio oznakowanych miejsc parkingowych; 

 mało widoczne oznakowanie dojazdu do tarasu widokowego znajdującego się  

w m. Widuchowa. 

Obecnie jest okres letni, sprzyjający korzystaniu z walorów turystycznych. 

(ścieżka dostępu w Biuletynie Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Gryfinie: 

zakładka – Praca Rady i Zarządu następnie Interpelacje i zapytania wraz z odpowiedziami,  

VI Kadencja Odrodzonego Samorządu Powiatowego, XLVIII sesja Rady Powiatu w Gryfinie, 

Zapytanie nr 158/23). 

 
XII. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że Radni w wykazie pism skierowanym 

do ich wiadomości otrzymali odpowiedź Naczelnika Wydziału Zarządzania Drogami  

na interpelację nr 156/23 złożoną przez Radnego Zbigniewa Szmaję.  
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XIII. Sprawy różne, informacje, wolne wnioski.  
 

Przewodniczący Rady Roman Michalski powiedział, że do wiadomości Radnych zostały 

przekazane następujące pisma: 

1. Wystąpienie pokontrolne Komisji Rewizyjnej z dnia 24 kwietnia 2023 r. w związku  

z przeprowadzoną kontrolą w zakresie sprawdzenia przebiegu realizacji zadań i zaleceń 

zawartych w Indywidualnych Programach Rehabilitacji (IPR) pracowników Powiatowego 

Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie przez kierowników poszczególnych działów  

oraz personel rehabilitacyjny – zał. nr 9. 

2. Artykuły prasowe z Gazety Rzeczpospolita z dnia 24 kwietnia 2023 r.: 

  „Ratujcie Odrę teraz” 

 „Nowa katastrofa wisi nad Odrą” 

 „Polacy domagają się ratowania rzeki” – zał. nr 10. 

3. Uchwała Nr XLII/483/23 Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego z dnia  

26 kwietnia 2023 r. w spawie przyjęcia stanowiska dotyczącego trudnej sytuacji 

ekonomicznej rolników – zał. nr 11. 

4. Informacja Związku Powiatów Polskich z dnia 28 kwietnia 2023 r. przekazująca projekt 

uchwały Rady Ministrów w sprawie ustanowienia programu wieloletniego pod nazwą 

„Kompleksowe zagospodarowanie Odry środkowej” – zał. nr 12. 

5. Odpowiedź Naczelnika Wydziału Zarządzania Drogami na interpelację nr 156/23 złożoną 

przez Radnego Zbigniewa Szmaję – zał. nr 13. 

Następnie poinformował, że w dniu dzisiejszym Radnym do wykazu pism została dosłana 

odpowiedź Dyrektora Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie z dnia  

23 maja 2023 r. na wystąpienie pokontrolne Komisji Rewizyjnej w związku z przeprowadzoną 

kontrolą w zakresie sprawdzenia przebiegu realizacji zadań i zaleceń zawartych  

w Indywidualnych Programach Rehabilitacji (IPR) pracowników Powiatowego Zakładu 

Aktywności Zawodowej w Gryfinie przez kierowników poszczególnych działów oraz personel 

rehabilitacyjny – zał. nr 14.  
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XIV. Zakończenie posiedzenia.  
 

O godz. 16:16 Przewodniczący Rady Powiatu w Gryfinie Roman Michalski wobec 

wyczerpania porządku obrad zamknął XLVIII sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 

 

 

Protokół sporządziła: 

 
Magdalena Romankiewicz 

 

 

 

 Przewodniczący Rady  

 

 Roman Michalski 


